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Motion till Åtvidabergs kommunfullmäktige 
 
Efterlev avgiftsfri skola 
 
Många barnfamiljer kämpar idag med att få ekonomin att gå ihop med kraftigt höjda priser på 
både mat och el. Trots att skolan ska vara avgiftsfri så får många föräldrar uppmaning om att 
skicka med frukt, matsäck och utrustning.  
 
Många föräldrar på lågstadiet uppmanas att varje dag ta med sig en frukt till fruktstunden. 
Detta kan vara en belastning för föräldrar som då får prioritera att lägga pengar på frukt i 
stället för andra nödvändiga saker. Det kan även skapa ett utanförskap för de barn som har 
med sig samma sorts frukt varje dag medan andra barn har större variation och kanske får vad 
som anses som dyrare eller bättre. Att barn jämför sig med andra är inte någon nyhet, och bör 
undvikas i den mån det är möjligt. Verksamheten får inte uppmana till detta, då avgiftsfri 
skola är en grundprincip. Ändå görs det regelbundet i vissa verksamheter. Det har inkommit 
många e-förslag om detta, och tidigare har det även inkommit medborgarförslag i ämnet. 
 
Inom förskoleverksamheten är det i kommunen vanligt att barnen erbjuds en halv frukt per 
dag. Det kommuniceras även att föräldrar kan skicka med frukt om det ska vara större 
variation eller om barnet ska få en hel frukt. Om personalen uppmanar föräldrar till att skicka 
med en frukt är det troligtvis för att en hel frukt innehåller mer näringsämnen och är mer 
mättande för barnen. Förskolan bör då erbjuda barnet en hel frukt i stället för att uppmana 
föräldrarna till att skicka med frukt. 
 
Ett annat exempel som går att koppla till ovanstående är när eleverna har diverse utflykter 
eller utomhusaktiviteter som skolan anordnar på skoltid. Föräldrarna uppmanas skicka med 
matsäck till dessa aktiviteter. I utskick till föräldrarna står det att matsäcken är frivillig men 
även här kan det skapa ett utanförskap då vissa barn tar med sig matsäck och andra inte. 
Skolan ska stå för denna matsäck och bör ha i åtanke att det kan skapa problem att vissa barn 
har med sig dyrare produkter än andra. 
 
Vid vinteraktiviteter åker skolan gärna skridskor med barnen, som uppmanas att ta med sig 
utrustning till aktiviteten. Det är viktigt att i kommunikation med föräldrarna framkommer att 
skolan är skyldig att stå för skridskor till samtliga elever och att i det fall en elev vill ha med 
sig sina egna, finns möjlighet att göra det. 
 
Därför yrkar vi att kommunfullmäktige beslutar: 
 
Att förskolebarnen erbjuds en hel frukt i stället för en halv om de önskar det, samt att frukten 
varieras. 
 
Att en hel frukt erbjuds till lågstadieeleverna på fruktstund, samt att frukten varieras. 
 
Att en handlingsplan upprättas för att kommunikationen om avgiftsfri skola efterlevs inom 
den kommunala verksamheten. 
 
 
För Sverigedemokraterna Åtvidaberg, 
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________________________                                                ______________________ 
Richard Svensson (SD)                                                           Carl Sääv (SD) 
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